



# ALLION

elementary school • école primaire



**Leaders in  
Bilingual Education**



140 - 9th Avenue, LaSalle, QC H8P 2N9 (514) 595-2040



## BILINGUAL PROGRAM

Kindergarten for 4's to Grade 6

50% French Instruction

50% English Instruction  
per week

### Completely Bilingual

Allion offers a bilingual program that is only possible in English schools.

Thousands of families in the west end of Montreal have opted for a bilingual education for their children. Bilingual instruction is happening every day in every Lester B. Pearson school. For a complete list of eligibility and enrollment requirements (including special needs) please go to: [www.lbpsb.qc.ca](http://www.lbpsb.qc.ca)



**Physical Education** - Students are encouraged to develop and improve their physical, social and emotional well being through physical activities. Students also are encouraged to take part in a wide variety of tournaments and intramurals in the senior grades.

Les élèves sont encouragés à développer et améliorer leur capacité physique, sociale et émotionnelle à travers les activités physiques. Les élèves des cycles supérieurs sont également encouragés à prendre part à plusieurs tournois et activités à l'école lors des récréations et lunches.

**Music** - Students are introduced to music through exploring various genres of music, instruments, rhythms, singing and more! During the year, students have the opportunity to showcase what they have learned in various music concerts.

Les élèves ont une introduction à la musique à l'aide des différents genres de musique, instruments, rythmes et chants. Pendant l'année, les élèves ont l'opportunité de démontrer leur talent dans divers concerts.

**Digital Citizenship** - From Kindergarten for 4's to grade 6, students develop and broaden their knowledge of computers and the internet in a safe manner. Over the years, our students will become proficient in keyboarding skills, coding and all aspects of the Google suite.

De la maternelle à la 6e année, les élèves développent et acquièrent des compétences et connaissances liées à l'utilisation responsable du monde de l'Internet et des ordinateurs. Avec les années, les élèves deviendront efficaces avec leur doigté, avec la programmation ainsi que tous les aspects liés à la suite Google. Le tout, en participant à des projets amusants et motivants.

**AI's STEAM Lab** - Allion began to implement the S.T.E.A.M. philosophy in 2016. Through project-based learning, students investigate various themes through Science, Technology, Engineering, Arts and Math. Students are asked to think critically, problem solve, use creativity and ask questions to enhance their learning experience. We built AI's S.T.E.A.M Lab as a place where students can discover the world of coding, Kinex, Lego, robotics and many other exciting apps found on our new Chromebooks and iPads.



Allion a accueilli avec enthousiasme la philosophie STIMA (S.T.E.A.M) en 2016. C'est à travers une pédagogie par projet que les élèves découvrent différents thèmes de sciences, de technologie, d'ingénierie, d'arts et de mathématiques. Les élèves sont appelés à communiquer efficacement, à développer leur pensée critique, à trouver des solutions, à utiliser leur créativité ainsi qu'à poser des questions afin d'être actifs dans leurs apprentissages. Nous avons bâti le AI's STEAM Lab afin que les élèves aient un endroit pour découvrir le monde de la programmation et de la robotique. Nous avons un laboratoire rempli de LEGO, We Do.2, K'Nex, robots Dash and Dot, Blue Bot, etc. Nous utilisons également quotidiennement des Chromebook et iPad.

### Fact

If you are eligible, your children are eligible FOR LIFE, and so are their children. Eligibility is your legacy, it can be your children's too. Open their future and apply for eligibility today and join the Lester B. Pearson community.

<http://allion.lbpsb.qc.ca/>